
PROTOKÓŁ Nr XVII / 08 
z sesji Rady Powiatu w Goleniowie 
 odbytej w dniu 26 czerwca 2008r. 

 
Obrady rozpoczęto o godz. 1200,  zakończono o godz. 1730 . 
 
I.  Obecność 
Ustawowy skład Rady Powiatu - 19 radnych (po złożeniu ślubowania przez Panią Annę 
Fedorczuk-Smolirę) 
Obecnych na sesji w chwili otwarcia obrad - 16 radnych po złożeniu ślubowania – 17 radnych 
z prawem głosowania. 
Lista obecności radnych Rady Powiatu stanowi zał. nr 1 do protokołu.  
W sesji udział wzięli: 

1. Tomasz Stanisławski – Starosta Goleniowski 
2. Tomasz Kulinicz – Wicestarosta Powiatu Goleniowskiego 
3. Ryszard Bulowski – Sekretarz Powiatu, 
4. Zbigniew Mazur – Skarbnik Powiatu 

 
oraz naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego. 
 
Nadto w sesji udział wzięli kierownicy jednostek i zaproszeni goście, zgodnie z listą 
obecności stanowiąca zał. nr 2 do protokołu. 
 
II. Porządek dzienny posiedzenia. (po uzupełnieniu) 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 
b) przedstawienie porządku obrad i zgłaszanie wniosków o jego uzupełnienie lub zmianę, 
c) przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Powiatu w Goleniowie z dnia 

24 kwietnia 2008 r. 
2. Złożenie ślubowania przez kandydatkę na radną Rady Powiatu i podjęcie 

uchwały w sprawie wstąpienia kandydatki z listy wyborczej Nr 5 w miejsce 
radnego, którego mandat wygasł. 

3. Interpelacje i zapytania radnych.  
4. Wystąpienie Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego nt. Regionalnego 

Programu Operacyjnego. 
5. Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Szpitala Publicznego                          

w Goleniowie za rok 2007: 
a) stanowisko Zarządu, 

            b) stanowisko Komisji. 
6. Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Powiatu Goleniowskiego za 2007 rok:  
a) stanowisko Zarządu, 
b) stanowisko Komisji. 

7. Sprawozdanie ze stanu sanitarnego w Powiecie Goleniowskim za 2007 rok: 
a) stanowisko Zarządu, 
b) stanowisko Komisji. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Goleniowie za rok 2007: 
a) stanowisko Zarządu, 
b) stanowisko Komisji. 
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9. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2003-2015 za rok 2007. 

a) stanowisko Zarządu, 
b) stanowisko Komisji.  
10. Dyskusja nt. Powiatowej Rady Oświatowej. 

     11. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmieniająca uchwałę w sprawie założeń, zasad i trybu opracowania Wieloletnich 
Programów Inwestycyjnych Powiatu Goleniowskiego, 
b) w sprawie zatwierdzenia kierunków działania Zarządu Powiatu w Goleniowie na 2008 
rok,    
c) w sprawie założenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Goleniowie, 
d) ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Powiatu Goleniowskiego 
(PCPR, DPS, WPOW,PUP) 
e) ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz uzgodnienia wartości jednego 
punktu dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Powiatu 
Goleniowskiego (jednostki oświatowe), 
f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego Starosty 
Goleniowskiego,  
g) zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany przebiegu drogi powiatowej Nr 0714Z 
Krępsko - Łaniewo – Żdżary – Goleniów, 
h) zaliczenia do kategorii dróg powiatowych – ulic Jedności Narodowej i Wojska 
Polskiego w miejscowości Maszewo,  
i) zmieniająca uchwałę w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej ulicy 
Nowogardzkiej w Maszewie, 
j) uchwalenia Strategii Rozwoju Powiatu Goleniowskiego, 
k) zmiany budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2008 rok i zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2008 r.  

12. Blok informacyjny: 
a) sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu między sesjami, 
b) informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
13. Wolne wnioski. 
14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Zamknięcie obrad. 
 
III. Przebieg obrad. 
 
Ad. 1a. 
Przewodniczący W. Kaleczyc otworzył obrady XVII sesji Rady Powiatu, powitał radnych, 
Starostę i Wicestarostę oraz wszystkich zebranych, a następnie stwierdził w oparciu  
o listę obecności, że obecnych jest 16 radnych, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
Zaproponował aby przed rozpoczęciem obrad XVII sesji wręczyć Nagrody Starosty 
Goleniowskiego uczniom z naszych szkól za wybitne osiągnięcia w minionym roku 
szkolnym. 
Nagrodzonych uczniów prosiła o podejście do podium Pani Renata Chomińska – po. 
Naczelnika Wydziału Oświaty, a wręczenia nagród dokonali Starosta i Wicestarosta.  
W dziedzinie naukowej nagrodzeni zostali: z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w 
Goleniowie uczniowie: Piotr Radziejewski, Sebastian Urbaniak i Mateusz Wierzbicki. Z 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 1 w Nowogardzie: Agata Woźniak, Beata Zawadzka, 
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Mateusz Żywicki i Dariusz Iwaniuk. Z Zespołu Szkól Zawodowych w Goleniowie Michał 
Potasiak. 
W dziedzinie sportowej nagrodzeni zostali: Renata Wiszowata i Kamila Wikowska  z Zespołu 
Szkół Specjalnych w Goleniowie. Jagoda Luberda ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Nowogardzie oraz Barłomiej Łaszcz z Zespołu Szkół Zawodowych w 
Goleniowie. 
W dziedzinie innej (artystycznej) następujący uczniowie Szkoły Muzycznej I Stopnia w 
Goleniowie: Hanna Lisińska, Zuzanna Jańczuk, Estera Bartusiak, Patryk Kusiak, Kamil 
Pędziwiatr, Paulina Malesza i Dawid Rydz. 
 
Ad.1.b.  
Prowadzący obrady W. Kaleczyc przedstawił porządek obrad, stanowiący zał. nr 3 do 
protokołu i zaproponował zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie nowego pkt 4 w 
brzmieniu;” Wystąpienie Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego nt. Regionalnego 
Programu Operacyjnego”. Poinformował, że Marszałek przybędzie do Goleniowa około 
godziny 14.00 i wtedy też przejdziemy do realizacji pkt 4 porządku obrad. Zmianę 
zaproponowaną przez Przewodniczącego Rada przyjęła w głosowaniu jednogłośnie w 
obecności 16 radnych. W związku z przegłosowaną zmianą numeracja pozostałych punktów 
uległa odpowiednio zmianie.  Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do zebranych o 
ewentualne inne propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad.  
 
Starosta Goleniowski T. Stanisławski w imieniu Zarządu Powiatu zaproponował zmianę 
porządku obrad poprzez wyprowadzenie pkt 10h „h) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w formie leasingu zwrotnego”. Starosta poinformował, że wystąpiliśmy na 
wniosek Komisji Budżetu i Infrastruktury  do Urzędu Skarbowego z zapytaniem czy od ceny 
sprzedaży w formie leasingu  zwrotnego będziemy musieli odprowadzić jednorazowo podatek 
VAT. Odpowiedzi jeszcze nie otrzymaliśmy. Ponieważ chodzi o dużą kwotę  procedować nad 
uchwała będziemy gdy będzie jednoznaczne stanowisko co do podatku VAT.  
Zmianę zaproponowaną przez Starostę  Rada przyjęła w głosowaniu jednogłośnie w 
obecności 16 radnych. 
 
Radny M. Guzikiewicz zaproponował zmianę porządku obrad poprzez wyprowadzenie pkt 
10b „b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnich Programów Inwestycyjnych 
Powiatu Goleniowskiego”. Zaproponował aby uchwałę przenieść na następną sesję i podjąć ją 
po uprzedniej dyskusji nad nią na forum Klubów Radnych. Wniosek radnego przyjęto 
jednogłośnie, w obecności 16 radnych. 
  
Radny J. Bednarz przypomniał, że na ostatniej sesji Rada przyjęła w głosowaniu stanowisko, 
że na dzisiejszej sesji zajmie się sprawą Powiatowej Rady Oświatowej. W porządku 
dzisiejszej sesji nie ma jednak tego punktu. 
 
Przewodniczący Rady potwierdził, iż wolą Rady było przełożenie dyskusji nad Powiatową 
Radą Oświatową na sesję czerwcową i poinformował, że w wolnych wnioskach chciał 
zapoznać Radnych z opinia prawną na temat czy Rada została rozwiązana sama w związku z 
tym, że w uchwale o jej powołaniu jest zapis, iż kadencja trwa trzy lata czy też trzeba podjąć 
odrębną uchwałę w sprawie rozwiązania Powiatowej Rady Oświatowej.  
 
Radny J. Bednarz zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dyskusji nad działaniem 
Powiatowej Rady Oświatowej. 
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Radna G. Rybicka poinformowała, że na połączonym posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych i Komisji Oświaty padł wniosek o przedstawienie opinii prawnej w tej sprawie. 
(czy Rada sama się rozwiązała czy potrzeba odrębnej uchwały). Sprawa jest bardzo ważna 
więc popieram wniosek radnego Bednarza o wprowadzenie do porządku obrad dyskusji na 
ten temat. 
 
Radny K. Lembas zaproponował aby wprowadzić nowy pkt 10 obrad pn. „10. Dyskusja na 
temat Powiatowej Rady Oświatowej” w związku z czym numeracja pozostałych punktów 
ponownie zmieni się odpowiednio. 
Wniosek radnego przyjęto jednogłośnie, w obecności 16 radnych. 
 
Ad.1.c. 
Przewodniczący Rady Powiatu W. Kaleczyc poinformował, że protokół z XVI sesji Rady 
Powiatu, odbytej w dniu 24 kwietnia 2008 r., był do wglądu w Biurze Rady i Zarządu Powiatu, 
a następnie zapytał, czy są uwagi do powyższego protokołu? 
 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie powyższego protokołu. 
 
W wyniku głosowania za przyjęciem protokołu z XVI sesji, Rada głosowała jednogłośnie,  
w obecności 16 radnych. 
 
Ad.2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w miejsce radnego Artura Danilewskiego, któremu 
wygasł mandat wchodzi Pani Anna Fedorczuk-Smolira również z listy nr 5 – Komitetu 
Wyborczego Platformy Obywatelskiej. 
Projekt uchwały w sprawie wstąpienia kandydatki z listy wyborczej Nr 5 w miejsce radnego, 
któremu mandat wygasł, stanowiący zał. nr 4 do protokołu przedstawił Przewodniczący 
Rady. 
 
Pani A. Fedorczuk-Smolira odczytała rotę ślubowania, po której dodała „Tak mi dopomóż 
Bóg”.  Po ślubowaniu Starosta oraz radni złożyli nowej radnej ślubowanie. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wstąpienia kandydatki z listy 
wyborczej nr 5 w miejsce radnego, którego mandat wygasł, która przyjęta została przez Radę 
przez aklamację. Uchwała stanowi zał. nr  do protokołu. 
Stan Rady, osób obecnych na posiedzeniu,  od tego momentu 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII/174/08 stanowi zał. nr  5  do protokołu. 
 
Ad.3. 
Radny J. Bednarz zwrócił się do Starosty i Zarządu Powiatu w następujących sprawach: 
a) Komisja Oświaty, której Radny jest członkiem, otrzymała z Wydziału Oświaty pismo z 

dnia 5 czerwca br. zdające sprawozdanie z przeprowadzonych kontroli w niepublicznych 
szkołach prowadzonych w naszym powiecie. Ze sprawozdania wynika, że stwierdzono 
pewne nieprawidłowości. Nieprawidłowości te zostały szczegółowo opisane  w 
poszczególnych placówkach za wyjątkiem jednak szkoły prowadzonej przez Panią 
Stanisławę Kopycińską. Radny ponawia swoją interpelację i żąda pełnej rzetelnej 
informacji na temat nieprawidłowości w tej placówce, 

b) W planach rozbudowy sieci dróg jest budowa obwodnicy północno-wschodniej 
Goleniowa. Nie ma na ten temat żadnej informacji. Czy zaplanowano w związku z tym 
objazd dla firm, które mają swoją siedzibę na obrzeżach Goleniowa bo trudno sobie 
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wyobrazić, że będą jeździć ciężkim taborem przez centrum miasta. Radny zawnioskował o 
przygotowanie takiej informacji i przekazanie jej zainteresowanym firmom, 

c) Radny wyraził swoje oburzenie co do poczynań Ministerstwa Edukacji. Stwierdził, że 
swoim działaniem Ministerstwo skrzywdziło młodzież. Miał na myśli głównie błędy w 
testach egzaminacyjnych maturalnych i gimnazjalnych. Zawnioskował aby przeprosić 
uczniów w imieniu Ministerstwa Edukacji. 

 
Radny Cz. Siwek zgłosił następujące interpelacje:  
a) w porządku obrad znalazła się uchwała w sprawie wytyczenia kierunków działania Zarządu   
    Powiatu. Mówi się tam o priorytetowym traktowaniu dróg. Proszę zwrócić uwagę na drogi   
    powiatowe: z Wielgowa  czy Burowo-Jarosławki. Drogi te są w stanie skandalicznym.   
    Korzystają z nich turyści niejednokrotnie po raz pierwszy odwiedzający nasz powiat. Jakie   
    to daje o nas świadectwo. Należy pilnie wyremontować te drogi. 
b) Od trzech sesji zadaje  pytanie czy nie ma konfliktu z prawem w sytuacji kiedy   
     nadzorujący jednostkę powiatową pracownik Starostwa jest w niej zatrudniony. Do    
     dnia  dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi. Traktuję tą bezczynność Starosty jako   
     obelgę. Chcę złożyć skargę na brak odpowiedzi na interpelację. Ponieważ dotyczyło to  
     Starosty skargę składam do Przewodniczącego żądając ponownie odpowiedzi na moją  
     interpelację.  
 
Radny R. Torzewski zgłosił dwie interpelacje dotyczące dróg: 
a)   ponowną w kwestii prawidłowego oznakowania dróg na skrzyżowaniu Widzeńsko-   
      Przybiernów. Obecne oznakowanie jest wykluczające się wzajemnie w zakresie      
      pierwszeństwa przejazdu na skrzyżowaniu, 
b)  przy remoncie dróg wojewódzkich stosowany jest drobny żwir na łatane dziury. Na   
     remontowanych odcinkach jest ograniczenie prędkości do 30 km/godz. W przypadku gdy   
     za ciężkim samochodem jedzie samochód osobowy dochodzi do uszkodzenia przednich   
     szyb pojazdów. Czy można stosować inną technologię, która nie będzie powodować   
     roszczeń odszkodowawczych. 
 
Radny W. Tunkiewicz zapytał: 
a) kiedy konkretnie zostaną usunięte zagrażające kierowcom drzewa przy drodze   
    Wyszomierz-Długołęka i przy ul. I Brygady Legionów w Goleniowie, 
b) kiedy zostanie uruchomiony hotel przy basenie i ile kosztować będzie dokończenie jego   
    budowy. 
 
Radna G. Rybicka na poprzedniej sesji zgłaszała interpelację o zamontowanie kotar w  
szatniach z przeznaczeniem dla osób niepełnosprawnych   korzystających z naszego   
basenu. Osoby niepełnosprawne czują się skrępowane w przebieralni i możliwość pójścia  za 
kotarę znacznie poprawi ich komfort. 
Odpowiedź, którą otrzymała uważa za żenującą i żąda ponownie odpowiedzi zgodnej z   
przepisami prawa. 
 
 
Radny M. Guzikiewicz zapytał o średni czas załatwiania spraw w Powiatowym Ośrodku  
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Goleniowie. Jeżeli  są opóźnienia to co    
jest  ich przyczyną. Ile trwało załatwianie tych samych spraw np. dwa lata temu. 
 
Radny K. Lembas poinformował, że stosownie do jego interpelacji wycięto część drzew na 
trasie Nowogard-Długołęka. Jednak ścięte drzewa zalegają już co najmniej przez okres dwóch 
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miesięcy na poboczu drogi. Należy sprzątnąć ścięte drzewa oraz załatać dziury w tej drodze. 
 
Radny Z. Heland zgłosił interpelacje:  
a)  ponownie zawnioskował o ustawienie lustra na skrzyżowaniu w Strzelewie gm.         
     Nowogard w  bezpośrednim sąsiedztwie Kościoła. Na przedmiotowym skrzyżowaniu    
     jest bardzo ograniczona widoczność i w ostatnim czasie doszło tam do kilku stłuczek.  
     Lustro wydatnie poprawi bezpieczeństwo użytkowników drogi, 
b)  zawnioskował o połączenie komisji Oświaty z Komisją Spraw Społecznych, 
c) zadał pytanie  w jakiej fazie są inwestycje zaplanowane do wykonania w Ośrodku Szkolno-   
    Wychowawczym w Nowogardzie i w Szkole Specjalnej w Goleniowie. 
 
Ad.5.a. 
Stanowisko Zarządu Powiatu dotyczące sprawozdania z wykonania planu finansowego przez 
Samodzielny Szpital Powiatowy w Goleniowie za okres od 01.01.2007r. do 31.12.2007r. 
przedstawił Starosta. Stanowisko stanowi zał. nr 6  do protokołu.  
 
Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Szpitala Powiatowego w Goleniowie 
za okres 2007 rok stanowi zał. nr  7  do protokołu. 
 
Ad. 5b. 
Radna Gizela Rybicka poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty przedmiotowe sprawozdanie  zostało zaopiniowane 
pozytywnie. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowe sprawozdanie  zostało również 
zaopiniowane pozytywnie. 
 
W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie, w obecności 17 radnych, przyjęła 
Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Szpitala Powiatowego w Goleniowie 
za okres 2007 rok. 
 
Ad.6.a. 
Stanowisko Zarządu Powiatu dotyczące oceny stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego i 
bezpieczeństwa pożarowego Powiatu Goleniowskiego w 2007 roku  przedstawił Starosta. 
Stanowisko stanowi zał. nr 8 do protokołu.  
Starosta poinformował, że analizowane materiału były również tematem obrad Komisji 
Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 23 czerwca br. Uchwała Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku w sprawie oceny zagrożenia porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na 
terenie Powiatu Goleniowskiego stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
 
Materiały Komendy Powiatowej Policji w Goleniowie stanowią zał. nr  10  do protokołu. 
Materiały Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  w Goleniowie stanowią zał. nr 
11 do protokołu. 
 
Ad. 6b. 
Radny Sylwester Górzny poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty przedmiotowe sprawozdania  zostały zaopiniowane 
pozytywnie. 
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Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowe sprawozdania  zostały również 
zaopiniowane pozytywnie. W imieniu Komisji pogratulował Komendantom bardzo dobrych 
wyników w pracy w 2007 roku. 
 
W wyniku głosowania Rada Powiatu przy jednym głosie wstrzymującym, w obecności 17 
radnych, przyjęła Sprawozdania przedstawione przez Komendantów Policji i Straży Pożarnej. 
 
Ad.7.a. 
Stanowisko Zarządu Powiatu dotyczące oceny sanitarnej Powiatu Goleniowskiego w 2007 
roku przedstawił Starosta. Stanowisko stanowi zał. nr 12  do protokołu.  
 
Sprawozdanie z oceny stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Goleniowskiego za rok 
2007 stanowi zał. nr  13  do protokołu. 
 
Ad. 7b. 
Radny Sylwester Górzny poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty przedmiotowe sprawozdanie  zostało zaopiniowane 
pozytywnie. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowe sprawozdanie  zostało również 
zaopiniowane pozytywnie. 
 
W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie, w obecności 17 radnych, przyjęła 
Sprawozdanie z oceny stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Goleniowskiego za rok 
2007. 
 
Ad.8.a. 
Stanowisko Zarządu Powiatu dotyczące sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Goleniowie za 2007r. przedstawił Wicestarosta. Stanowisko stanowi zał. 
nr 14  do protokołu.  
 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Goleniowie  za rok 
2007 stanowi zał. nr  15  do protokołu. 
 
Ad. 8b. 
Radny Sylwester Górzny poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty przedmiotowe sprawozdanie  zostało zaopiniowane 
pozytywnie. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowe sprawozdanie  zostało również 
zaopiniowane pozytywnie. 
W wyniku głosowania Rada Powiatu przy jednym głosie wstrzymującym, w obecności 17 
radnych, przyjęła Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Goleniowie za rok 2007. 
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Ad.9.a. 
Stanowisko Zarządu Powiatu dotyczące sprawozdania z realizacji Powiatowego Programu 
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2003-2015  za 2007r. przedstawił 
Wicestarosta. Stanowisko stanowi zał. nr 16  do protokołu.  
 
Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2003-2015 za rok 2007 stanowi zał. nr  17  do protokołu. 
 
Ad. 9b. 
Radny Sylwester Górzny poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty przedmiotowe sprawozdanie  zostało zaopiniowane 
pozytywnie. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowe sprawozdanie  zostało również 
zaopiniowane pozytywnie. 
 
W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie, w obecności 17 radnych, przyjęła 
Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2003-2015  za rok 2007. 
 
Ad. 10. 
Radny J. Bednarz zwrócił uwagę, że z opinii pranej (opinia stanowi zał. nr 18 do protokołu) 
nie wynika czy Powiatowa Rada Oświatowa była komisją stałą czy doraźną. Od tego 
stwierdzenia natomiast zależy czy zakończyła ona swoją kadencję po okresie trzech lat, bo 
taki jest zapis w samej uchwale, czy należy też podjąć uchwałę o rozwiązaniu Powiatowej 
Rady Oświatowej. Rady J. Bednarz stanął na stanowisku iż tworzymy sami „potworki 
prawne” i w tej sytuacji konieczne jest podjęcie uchwały o rozwiązaniu Powiatowej Rady 
Oświatowej. 
 
Radny R. Torzewski zadał pytanie dlaczego na posiedzeniu sesji nieobecna jest Radca 
Prawny, która mogłaby rozwiać wątpliwości, o których teraz mówimy. 
 
Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  Radca Prawny jest na rozprawie sądowej, 
na której reprezentuje nasz powiat. Po rozprawie przybędzie na posiedzenie sesji. 
 
Radny R. Torzewski zaproponował, aby dyskusję w tym punkcie przełożyć do przybycia na 
sesję Radcy Prawnego. 
 
Radny K. Lembas zwrócił uwagę, iż trudno jest dyskutować, a tym bardziej polemizować z 
opinią Radcy w sytuacji gdy nie mamy uchwały w sprawie powołania Powiatowej Rady 
Oświatowej. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu odczytał radnym uchwałę w sprawie powołania Powiatowej 
Rady Oświatowej. Z § 11 uchwały wynika, że kadencja rady trwa trzy lata. Uchwała została 
podjęta  3 czerwca 2005 roku w związku z czym, stosownie  do opinii prawnej kadencja tej 
Rady już wygasła samoistnie bez konieczności podejmowania specjalnej uchwały w tej 
sprawie. 
Radny J. Bednarz poinformował, że tym wyjaśnieniem jest usatysfakcjonowany i jest jasne i 
oczywiste, że Powiatowej Rady Oświatowej już nie ma. 
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Ad.11.a. 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie założeń, zasad i trybu opracowania 
Wieloletnich Programów Inwestycyjnych Powiatu Goleniowskiego, stanowiący zał. nr 19 
do protokołu przedstawił Starosta. Przypomniał, że projekt uchwały szczegółowo został 
omówiony na posiedzeniach stałych Komisji Rady.  
 
Radna Gizela Rybicka poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty projekt uchwały został  zaopiniowany pozytywnie. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowy projekt   został również 
zaopiniowane pozytywnie. 
 
Radny Cz. Siwek zadał pytanie, który projekt jest właściwy bo jest w posiadaniu dwóch 
wersji. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że ten w którym w składzie Zespołu Koordynacyjnego 
figuruje radny Z. Heland. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie założeń, zasad 
i trybu opracowania Wieloletnich Programów Inwestycyjnych Powiatu Goleniowskiego, Rada 
głosowała jednogłośnie, w obecności 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 175 / 08 stanowi zał. nr   20  do protokołu. 
 
Ad.11.b. 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia kierunków działania Zarządu Powiatu w 
Goleniowie na 2008 rok, stanowiący zał. nr 21 do protokołu przedstawił Starosta.  
 
Radna Gizela Rybicka poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty projekt uchwały został  zaopiniowany pozytywnie. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowy projekt   został również 
zaopiniowane pozytywnie. Zaproponował, aby Zarząd rozważył możliwość umieszczenia w 
kierunkach wniosków, które zostały sformułowane po przeprowadzonej kontroli finansów 
Szpitala oraz basenu.  
 
Radny W. Tunkiewicz zwrócił uwagę, iż omawiając ten projekt uchwały na Komisjach była 
mowa, że w kierunkach działania Zarządu należy również uwzględnić sprawy związane ze 
sportem. Tego nie ma w projekcie. 
 
Starosta poprosił o 10 minut przerwy w związku z koniecznością zebrania się Zarządu 
Powiatu i rozpatrzenia wniosku radnego Tunkiewicza.  1320 – 1330 – przerwa. 
 
1330 wznowienie obrad. W imieniu Zarządu Powiatu Starosta zaproponował autopoprawkę do 
projektu uchwały polegającą na dopisaniu w pkt IV ppkt 3 w brzmieniu: „3. Realizacja zadań 
w zakresie promocji sportu”. 
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W wyniku głosowania za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia kierunków działania 
Zarządu Powiatu w Goleniowie na 2008 rok ze zgłoszoną autopoprawką, Rada głosowała 
jednogłośnie, w obecności 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 176 / 08 stanowi zał. nr   22  do protokołu. 
 
Ad.11.c. 
Projekt uchwały w sprawie założenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w 
Goleniowie, stanowiący zał. nr 23 do protokołu przedstawił Wicestarosta.  
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem w sprawie założenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej 
do Pracy w Goleniowie, Rada głosowała jednogłośnie, w obecności 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 177 / 08 stanowi zał. nr   24  do protokołu. 
 
Ad.11.d. 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Powiatu 
Goleniowskiego, stanowiący zał. nr 25 do protokołu przedstawił Starosta.  
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych Powiatu Goleniowskiego, Rada głosowała jednogłośnie, w obecności 17 
radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 178 / 08 stanowi zał. nr   26  do protokołu. 
 
Ad.11.e. 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz 
uzgodnienia wartości jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych Powiatu Goleniowskiego, stanowiący zał. nr 27 do protokołu przedstawił 
Wicestarosta.  
 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz uzgodnienia wartości jednego punktu dla pracowników zatrudnionych w 
jednostkach organizacyjnych Powiatu Goleniowskiego, Rada głosowała jednogłośnie, w 
obecności 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 179 / 08 stanowi zał. nr   28  do protokołu. 
Ad.11.f. 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego 
Starosty Goleniowskiego, stanowiący zał. nr 29 do protokołu przedstawił Przewodniczący 
Rady Powiatu.  
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Starosta T. Stanisławski na czas omawiania projektu uchwały opuścił salę obrad. 
 
Podjęcie inicjatywy uchwałodawczej Przewodniczący Rady uzasadnił bardzo dobrą pracą 
Starosty oraz kierowanego przez niego Zarządu Powiatu czego odzwierciedleniem było po raz 
pierwszy w historii jednogłośne uzyskanie absolutorium za rok 2007. 
 
Radna Gizela Rybicka poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty projekt uchwały  został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  projekt uchwały nie został zaopiniowany. 
Komisje nie zajęły stanowiska w tej sprawie. Radny zwrócił uwagę, że omawiając projekt 
uchwały Komisje sformułowały wniosek do Zarządu o dokładną analizę możliwości budżetu 
powiatu pod kątem zapewnienia pracownikom zatrudnionym w Starostwie i jednostkach 
organizacyjnych powiatu godnego wynagrodzenia. 
 
Radny Cz. Siwek zapytał ile wynosiły podwyżki dla pozostałych pracowników Starosta.  
W jakim stanie mamy drogi, na remont których wiecznie brakuje pieniędzy a dajemy 
Staroście podwyżkę. Temat podwyżki Starosty nie został dobrze przygotowany. Jeszcze 
jesteśmy szantażowani np. ja przez jednego z członków Zarządu aby dać spokój i nie zabierać 
głosu w tej sprawie. Przedyskutujmy ile zarabiają pracownicy Starostwa, którzy uskarżają się 
na małe wynagrodzenie. 
Składam wniosek, kontynuował radny Cz. Siwek, aby zdjąć projekt uchwały z porządku sesji 
i po dokładnym przeanalizowaniu wrócić do niego na następnej sesji. Starosta postępuje też 
nie zawsze dobrze. Nie odpowiada np. na interpelacje i wnioski radnych. Jest to naganne i 
chociażby z tego powodu podwyżka się nie należy.  
 
Radny R. Torzewski poparł wniosek Cz. Siwka aby odłożyć głosowanie nad uchwałą na 
następną sesję. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że pozostali pracownicy Starostwa w tym Wicestarosta, 
Sekretarz i Skarbnik już podwyżkę otrzymali. Starosta kształtuje wynagrodzenie 
pracownikom Starostwa, Rada Powiatu zaś przyznaje wynagrodzenie Staroście. 
 
Skarbnik Powiatu poinformował, ż pracownicy Starostwa w ubiegłym roku otrzymali około 
10% podwyżkę. W bieżącym roku od 1 kwietnia również przyznano pracownikom Starostwa 
podwyżkę w wysokości średnio 10% na etat. Na rok następny również przewidzimy w 
budżecie środki na ten cel. 
 
Radny Z. Heland poprosił o informację na piśmie o wysokości podwyżek w poszczególnych 
wydziałach Starostwa. Jeżeli chodzi o wynagrodzenie dla Starosty to jest za podjęciem tej 
uchwały. Za sprawowanie funkcji trzeba płacić. Praca na stanowisku Starosty jest bardzo 
absorbująca czasowo. Nie ma wolnych weekendów. Pracuje się często popołudniami.  
 
Wicestarosta poinformował, że na ostatnim odbytym spotkaniu z dyrektorami szkół i 
głównymi księgowymi Zarząd uzyskał zapewnienie, że we wszystkich jednostkach 
przygotowywane są podwyżki dla pracowników administracji i obsługi. 
 
Radny J. Bednarz stwierdził, że Starosta to też element administracji rządowej w zakresie 
piastowania tej funkcji. Zadał pytanie jaki stopień wojskowy mają Starostowie i czy odbyli 
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szkolenie w Akademii Obrony Narodowej. Poza tym Starosta jest członkiem Rady 
Nadzorczej Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Goleniowie. W opinii radnego jest to 
niezgodne z prawem i o opinię prawną w tej sprawie należałoby wystąpić do Wojewody. 
Radny zawnioskował o przygotowanie takiego wystąpienia przez Przewodniczącego. 
Przewodniczący Rady zobowiązał się, że wystąpi do Wojewody o opinie prawną w tej 
sprawie. 
Wicestarosta poinformował, że wspólnie ze Starosta rozważą  uczestnictwo w szkoleniu 
prowadzonym przez Akademię Obrony Narodowej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek najdalej idący Radnego Cz. Siwka o 
wyprowadzeniu z porządku obrad uchwały. 
 
W wyniku głosowania, 6 za; 8 przeciw i 3 głosy wstrzymujące wniosek nie został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia miesięcznego Starosty Goleniowskiego , Rada głosowała: 10 radnych za; 3 
przeciw i 4 wstrzymujących się, w obecności 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 180 / 08 stanowi zał. nr   30  do protokołu. 
Na salę obrad przybył Starosta T. Stanisławski. 
 
Ad.11.g. 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany przebiegu drogi powiatowej Nr 
0714Z Krępsko-Łaniewo-Żdżary-Goleniów, stanowiący zał. nr 31 do protokołu przedstawił 
Wicestarosta. Została przygotowana prezentacja multimedialna, która stanowi zał. nr 32 do 
protokołu. 
 
Radna G. Rybicka poinformowała, że połączone Komisje nie zaopiniowały uchwały z uwagi 
na niejasności zgłaszane przez Radnego Bednarza, który zwrócił uwagę, że uchwałą w tej 
sprawie już podejmowaliśmy. 
 
Radny K. Lembas poinformował, że połączone  Komisje Rewizyjna i Budżetu i Infrastruktury 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wicestarosta zawnioskował o 10 minut przerwy. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od 14.10 do 14.20. 
 
Po wznowieniu obrad radny W. Tunkiewicz zadał pytanie czy Rada Gminy Goleniów, która 
stanie się właścicielem przedmiotowej drogi tez musi podjąć uchwałę w tej sprawie. 
 
Obecna na posiedzeniu sesji Radca Prawny odpowiedziała, że Gmina Goleniów podjęła już 
uchwałę w tej sprawie. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany 
przebiegu drogi powiatowej Nr 0714Z Krępsko-Łaniewo-Żdżary-Goleniów , Rada głosowała 
jednogłośnie, w obecności 17 radnych. 
UCHWAŁA NR XVII / 181 / 08 stanowi zał. nr   33  do protokołu. 
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Ad.4. 
Na salę obrad przybył Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego Władysław Husejko. 
Korzystając z rzutnika multimedialnego Marszałek przedstawił możliwości wsparcia 
projektów z środków UE w Województwie Zachodniopomorskim na lata 2007-2013. 
Przedstawiony materiał stanowi zał. nr 34 do protokołu. 
 
Po prezentacji materiału przystąpiono do zadawania pytań prelegentowi. 
 
Burmistrz Gminy Goleniów A. Wojciechowski:  
      Zgłosił uwagi, których celem jest poprawa współpracy oraz współdziałania między 
samorządami wojewódzkim i gminnym. Najbardziej uciążliwe dla gmin jest częste 
zmienianie harmonogramów zwłaszcza w zakresie terminów. Przykładem takim jest program 
„Orlik” gdzie w ostatniej chwili zmienione terminy składania wniosków i dano okres 1 
miesiąca na złożenie wniosku wraz z dokumentacja i pozwoleniem na budowę. Wiadomo, że 
w tak krótkim czasie ni można tego załatwić. Wniosek – zatwierdzony przez Zarząd 
Województwa harmonogram musi być ostateczny. 
      Program pn. „Pomorski Szlak Żeglarski” zdaniem Burmistrza powinien być wdrożony. 
Czy na turystykę będzie można również składać wnioski we wrześniu? 
      Będąc na naradzie Burmistrz dowiedział się, że w województwie pomorskim wnioski nie 
składa się z kompletną dokumentacją a jedynie wraz ze studium wykonalności. Pozostałe 
dokumenty dołącza się po pozytywnej weryfikacji wniosku w pierwszym etapie. Jest to dobre 
rozwiązanie gdyż przy braku pozytywnej decyzji co do zakwalifikowania się wniosku nie  
ponosi się zbędnych kosztów dokumentacji technicznej i pozwolenia na budowę. Czy u nas 
moglibyśmy tak postępować? 
      Jakimi kryteriami będzie kierował się Zarząd Województwa przy weryfikacji wniosków. 
Nasze ostatnie wnioski (GPP) zostały zweryfikowane negatywnie. 
      Jak będzie odbywał się podział środków w ramach obszarów metropolitarnych? 
 
Marszałek Wł. Husejko odpowiadając nie pamięta aby kiedykolwiek zmieniano 
harmonogram po jego zatwierdzeniu przez Zarząd Województwa. Harmonogram może ulec 
zmianie wyłącznie wtedy kiedy przyjdą wytyczne „z góry”  i to nie tyle z naszego Kraju co ze 
struktur Unii Europejskiej.  
Goleniowski Park Przemysłowy, o ile Marszałek pamięta, nie znajdował się na liście 
indykatywnej złożonych wniosków. Zdaniem Marszałka gdyby był to na pewno zdobyłby 
dofinansowanie. 
Kryteria, którymi posługuje się Zarząd Województwa rozpatrując wnioski są wyjątkowo 
klarowne i czytelne. Wygłaszając swoją prelekcje podałem adres strony internetowej, na 
której można zapoznać się z tymi kryteriami. Ręczę, że są one jednakowe dla wszystkich 
jednostek samorządowych. 
Preselekcji tak jak  w województwie pomorskim nie stosujemy bo Państwo sami tak 
chcieliście wyrażając taką opinię na ostatnim Konwencie Wójtów i Burmistrzów. Większość 
samorządów ma przygotowaną już kompleksowo dokumentację stąd stosowanie preselekcji 
wydłuży proces realizacji wniosku. Jeżeli natomiast takie będzie stanowisko większości 
Wójtów i Burmistrzów Zarząd Województwa przychyli się do niego i będziemy stosować 
preselekcję. 
 
Wójt Gminy Stepnica Andrzej Wyganowski: 
Został ustalony obszar metropolitarny. Większość Powiatu Goleniowskiego wchodzi w ten 
obszar nie natomiast gmina Stepnica. Co było przyczyną nie zaliczenia gminy do obszaru 
metropolitarnego? 
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Gmina Stepnica w 93% swoim obszarem znajduje się  w Rejonie „Natura 2000”. Czy będą z 
tego tytułu jakieś preferencje czy tylko same przeszkody jak dotąd. 
Duże jednostki samorządu terytorialnego jak: Szczecin, Świnoujście, które mają środki 
finansowe i duże zespoły ludzkie do sporządzania wniosków są uprzywilejowane już na 
starcie. Czy przewiduje się w związku z tym jakąś rekompensatę dla gmin mniejszych, 
biedniejszych? 
 
Marszałek Wł. Husejko:  
Przypomniał, że nie tylko z Regionalnego Programu Operacyjnego można starać się o 
dofinansowanie. Takie gminy jak Stepnica równie dobrze mogą skorzystać z innych 
programów. 
„Natura 2000” to sprawa Ministerstwa Środowiska. Trudno powiedzieć dlaczego są takie 
utrudnienia dla należących do programu. Brak jest jednoznacznych wytycznych i jasnej 
diagnozy. 
Sprawa obszaru metropolitarnego nie została jeszcze zamknięta. Ma on obejmować swoim 
terenem miasto rdzeniowe (Szczecin) i gminy oddziaływujące na to miasto. 
 
Radny J. Bednarz: 
Czy gminom Stepnica i Przybiernów zostanie zrekompensowane to, że należą do obszaru 
„Natura 2000”? 
Czy w przypadku aplikowania o środki pomocowe na remonty i budowę dróg nie lepiej jest 
spinać projekty w duże przedięwzięcia? 
Czy w projektach wzięto pod uwagę problemy z energetyką mając na uwadze ostatnie 
wypadki kwietniowe? 
 
Marszałek: 
Rekompensata dla gmin jest możliwa ze środków z dyspozycji Ministerstwa Środowiska.  
Z wnioskiem takim należy się udać właśnie tam. 
Projekty integrowane są realizowane i to dość często. Dotyczy to zwłaszcza dróg, dużych 
inwestycji scalających więcej jak jeden powiat. 
Sprawy związane z właściwym zabezpieczeniem energetycznym również są brane pod 
uwagę. Są uruchomione programy ogólnopolskie z udziałem środków centralnych, nie RPO. 
 
Naczelnik WRIP J. Łapaj: 
W czasie prezentacji zauważyliśmy, że nie przewiduje się dofinansowania na szkolnictwo 
specjalne. 
 
Marszałek: 
To prawda. Nie ma w RPO takiego komponentu dofinansowania chociaż w momencie 
projektowania przewidywano pomoc dla szkół specjalnych. Należy rozpocząć negocjacje z 
Komisjami Unii Europejskiej o umieszczenie w programie tego kierunku. 
 
1610 – zakończenie spotkania z Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego. 
Przewodniczący Rady w imieniu zebranych podziękował Marszałkowi Wł. Husejko za 
prelekcję i udzielone odpowiedzi. Ogłosił piętnastominutową przerwę. 
 
1625 -  wznowienie obrad. 
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Ad.11.h. 
Projekt uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg powiatowych – ulic Jedności 
Narodowej i Wojska Polskiego w miejscowości Maszewo, stanowiący zał. nr 35 do protokołu 
przedstawił Wicestarosta. Została również przygotowana prezentacja multimedialna, która 
stanowi zał. nr 32 do protokołu. 
 
Radna G. Rybicka poinformowała, że połączone Komisje nie zaopiniowały uchwały z uwagi 
na niejasności zgłaszane przez Radnego Bednarza.  
 
Radny K. Lembas poinformował, że połączone  Komisje Rewizyjna i Budżetu i Infrastruktury 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 
powiatowych – ulic Jedności Narodowej i Wojska Polskiego w miejscowości Maszewo, Rada 
głosowała jednogłośnie, w obecności 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 182 / 08 stanowi zał. nr   36  do protokołu. 
 
Ad.11.i. 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej – 
ulicy Nowogardzkiej w Maszewie, stanowiący zał. nr 37 do protokołu przedstawił 
Wicestarosta. Została również przygotowana prezentacja multimedialna, która stanowi zał. nr 
32 do protokołu. 
 
Radna G. Rybicka poinformowała, że połączone Komisje nie zaopiniowały uchwały z uwagi 
na niejasności zgłaszane przez Radnego Bednarza.  
 
Radny K. Lembas poinformował, że połączone  Komisje Rewizyjna i Budżetu i Infrastruktury 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pozbawienia 
kategorii drogi powiatowej – ulicy Nowogardzkiej w Maszewie, Rada głosowała jednogłośnie, 
w obecności 17 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 183 / 08 stanowi zał. nr   38  do protokołu. 
 
Ad.11.j. 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Powiatu Goleniowskiego, 
stanowiący zał. nr 39 do protokołu przedstawił Starosta. Przypomniał, że projekt uchwały 
szczegółowo został omówiony na posiedzeniach stałych Komisji Rady a koszt opracowania 
wynosi 25 tys. zł. Zawnioskował o zatwierdzenie Strategii. 
 
Radna Gizela Rybicka poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty radny J. Bednarz zawnioskował o dokładne 
przedstawienie metodyki  zastosowanych wyliczeń konkretnie na 46 stronie opracowania. 
Czy wpłynęło jakieś wyjaśnienie? Wpłynęło. Komisje więc przyjęły w głosowaniu Strategię 
mimo kilku uwag. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  po długiej i burzliwej dyskusji przedmiotowy 
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projekt   został również zaopiniowane pozytywnie. Szkoda tyko, że jak twierdzą 
Burmistrzowie nie było konsultacji Strategii Powiatu ze Strategiami Gmin. 
 
Radny J. Bednarz poinformował, że otrzymał odpowiedź na swój wniosek Stwierdził, że 
odpowiedź jest nie na temat. Jeszcze bardziej zaciemnia obraz niż wyjaśnia zastosowana 
metodykę wyliczeń. Stajemy się zakładnikami firmy, która opracowała nam Strategię, 
przyjmując bezkrytycznie takie wyjaśnienia. 
 
Naczelnik J. Łapaj przypomniał, że z pierwotnej kwoty 50 tys. zł firma zadowoliła się 
wykonaniem Strategii za kwotę 25 tys. zł. Tak drastyczna obniżka ceny pociągnęła za sobą 
konieczność okrojenia zakresu opracowania. 
Strategia jest spójna ze strategiami gmin gdyż była konsultowane  z przedstawicielami gmin 
odpowiedzialnymi za rozwój danej gminy. Może nie przekazali oni swoim szefom, że wnosili 
do naszego opracowania uwagi względnie wyrażali aprobujące opinie. 
 
Radny Cz. Siwek wyraził swoje wątpliwości z uwagi na fakt, że wójtowie i burmistrzowie 
twierdzą iż konsultacji w zakresie spójności Strategii nie była, Naczelnik WRIP natomiast 
przekonuje, że Strategia Powiatu takie uzgodnienia uzyskała. 
 
Radny Z. Heland stwierdził, że większość rzeczy w naszym życiu zmuszeni jesteśmy 
przyjmować na wiarę. Ja też nie wszystko rozumię jednak ufam firmie, która wykonywała 
Strategię, że zastosowana metoda jest prawidłowa. Nie będę z nimi polemizował skoro się na 
tym nie znam. 
Osobiście byłem na spotkaniu w sprawie Strategii, w którym uczestniczyli przedstawiciele z 
gmin naszego powiatu. Tam była możliwość ustosunkowania się do opracowania i zgłoszenia 
swoich uwag w imieniu gminy.  
 
Radny M. Guzikiewicz stwierdził, że w 70% opracowania została przepisana książka z 
informacjami jak opracowuje się strategię i jakie elementy powinna ona zawierać. Nie ma w 
opracowaniu konkretów. Jeżeli mówi się o słabych stronach to należy je wymienić.  
O te elementy należy bezwzględnie uzupełnić opracowanie. 
 
Radny W. Włodarczyk przypomniał, że Strategia jest dokumentem otwartym i „żywym”. 
Oznacza to, że może być uzupełniana i modyfikowana w dowolnym momencie. 
 
W wyniku głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Powiatu 
Goleniowskiego, Rada przy jednym głosie przeciw, jednym wstrzymującym, uchwaliła 
Strategię w obecności 14 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 184 / 08 stanowi zał. nr   40  do protokołu. 
 
Ad.11.k. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2008 rok i 
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2008r., 
stanowiący zał. nr 41 do protokołu przedstawił Skarbnik Powiatu. 
 
Radny Kazimierz Lembas poinformował, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetu i Infrastruktury  przedmiotowy projekt   został zaopiniowany 
negatywnie w części dotyczącej umorzenia pożyczki udzielonej Szpitalowi. Komisje 
zawnioskowały o wykreślenie tego punktu z uchwały i przygotowanie nowej wersji.  
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Ponadto Komisje zawnioskowały o wydanie opinii czy umorzenie należnej raty pożyczki 
Szpitalowi nie jest udzieleniem pomocy publicznej i czy zgodnie z prawem istnieje prawna 
możliwość umorzenia. 
 
Skarbnik poinformował, że istnieje możliwość umorzenia pożyczki. Nie jest to niezgodne z 
prawem, a samo udzielenie umorzenia nie jest też udzieleniem pomocy publicznej. 
 
Radna Gizela Rybicka poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu połączonych Komisji 
Spraw Społecznych i Komisji Oświaty projekt uchwały został  zaopiniowany pozytywnie. 
 
Radny J. Bednarz zawnioskował aby wykreślając umorzenie pożyczki z projektu uchwały  
zabezpieczyć tą kwotę dla Szpitala jako wkład własny do zadań realizowanych przez Szpital 
w ramach Wieloletnich Programów Inwestycyjnych. 
 
Radny M. Guzikiewicz zwrócił uwagę, że pożyczka została przydzielona Szpitalowi na mocy 
uchwały Rady z 2005 roku. W opinii radnego umorzenie może odbyć się też uchwałą Rady 
Powiatu. 
 
Radny W. Włodarczyk zwrócił uwagę, że Goleniów znalazł się w strefie metropolitarnej.  
W strefie tej jest kilka szpitali. Ważniejsze będą te zlokalizowane w Szczecinie. Można 
spodziewać się mniejszych kontraktów dla Szpitala w Goleniowie po wejściu do strefy 
metropolitarnej. Trzeba mieć świadomość tego, że dzisiaj udzielona pomoc Szpitalowi w 
Goleniowie może być już ostatnią.  
 
Dyrektor D. Guziak zwrócił uwagę, że umorzenie części raty pożyczki jest kompromisem 
pomiędzy Zarządem Powiatu a Szpitalem. Szpital miał otrzymać kwotę 1 mln złotych 
pochodzącą ze sprzedaży działki z terenu Szpitala. Kwota ta miała zostać przeznaczona w 
całości na dokończenie budowy SOR. Szpital otrzymał jedynie 500 tys. zł. Aby zachować 
pełną płynność finansową pieniądze te są bardzo potrzebne Szpitalowi. Apeluję o wyrażenie 
zgody na umorzenie części raty należnej pożyczki. 
 
Godzina 1700 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
 
1715 wznowienie obrad.  
Przewodniczący poddał pod glosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej tj. wykreślenia z 
projektu uchwały punktu dotyczącego umorzenia części raty należnej powiatowi za udzieloną 
Szpitalowi pożyczkę. 
 
Przy dwóch głosach wstrzymujących wniosek został uwzględniony. Głosowało 14 radnych. 
Radny S. Górzny podzielił zdanie radnego Guzikiewicza, iż konieczna jest zmiana uchwały 
tej, w której Rada udzielała pożyczkę Szpitalowi. 
Wyraził również swoje niezadowolenie z nieobecności prawnika na sesji, który mógłby nam 
na bieżąco wnieść swoje uwagi i poprawki do omawianych uchwał.  
 
W wyniku głosowania nad uchwałą sprawie zmiany budżetu Powiatu Goleniowskiego na 
2008 rok i zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na 
2008r., Rada przy jednym głosie wstrzymującym, uchwałę przyjęła,  w obecności 14 radnych. 
 
UCHWAŁA NR XVII / 185 / 08 stanowi zał. nr   42  do protokołu. 
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Ad.12.a. 
Starosta T. Stanisławski poinformował, że Informację z działalności międzysesyjnej Zarządu 
Powiatu w Goleniowie w okresie od 05.04.2008 r. do 11.06.2008 r. wraz ze Sprawozdaniem 
finansowym SPSP w Goleniowie za okres 01.01 – 30.04.2008 roku radni otrzymali wraz  
z materiałami sesyjnymi. Informacja stanowi zał. nr  43 do protokołu.  
 
Radni uwag do sprawozdania nie zgłosili. 
 
Ad.12.b. 
Przewodniczący Rady Powiatu W. Kaleczyc w ramach swoich informacji poinformował, że 
Rada Powiatu otrzymała zaproszenie na obchody święta Parafii w Bożysławcu. Obchody 
odbywać  się będą 28 czerwca w sobotę od godziny15. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej K. Lembas  przedstawił protokół z kontroli:  
- Kompleksu „Fala”’ 
- Szpitala Powiatowego w Goleniowie. 
Protokół stanowi zał. nr 44  do protokołu. 
 
Radny Z. Heland zaprosił wszystkich radnych do Strzelewa na organizowany przez niego w 
dniach 5-6 lipca Festiwal Twórczości Wiejskiej. Poinformował, że będą ciekawi artyści z 
Węgier, Gruzji. W sobotę natomiast odbędzie się wiejska zabawa do białego rana. 
 
Radna A. Fedorczuk-Smolira zgłosiła akces pracy w Komisji Spraw Społecznych. 
 
Radny Cz. Siwek zwrócił uwagę na skandaliczny jego zdaniem stan techniczny internatu w 
Sarnim Lesie w Nowogardzie (internat Ośrodka Szkolno-Wychowawczego). Obiekt należy 
zdaniem radnego poddać natychmiastowemu remontowi.  
 
Ad.14.  
Starosta T. Stanisławski poinformował, że na interpelacje udzieli odpowiedzi na piśmie. 
 
Ad.15. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady W. Kaleczyc o godz. 1730dokonał 
zamknięcia XVII sesji Rady Powiatu.  
                                                                            

 

                                                                              Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                                           

                                                                                                      Witold Kaleczyc  
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Goleniów, dnia 08 lipca 2008 r. 
 
 


